
Ügyszám: 23-29/2009.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. április 28-án 15,00 órakor 
megtartott nyilvános testület üléséről.

Helye: Faluház

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
            Fábián Gusztáv alpolgármester

Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria helyettes jegyző

Valamennyi napirendnél jelen van:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető
Kovács István falugondnok

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés határozatképes, azt megnyitja. Szeretné a 2. napirendi pontot levenni a napirendről, 
mivel nem készült el időben, nem tudták kiküldeni. Ezzel kapcsolatban jövő héten rendkívüli 
ülést tartanak. A napirendi pontok ennek megfelelően változnának. 
Szavazásra teszi fel a napirendet a módosítással együtt. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a napirendet a módosítással együtt elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

29/2009.( IV.28.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. 
április  28-i  testületi  ülésének  napirendjét  az  alábbiak 
szerint határozza meg: 

1. Az önkormányzat 2008. évi zárszámadása
    Előadó: Fábián Gusztáv alpolgármester
2. Balatoni közmunkaprogramon részvétel
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Badacsonyi Borvidéki Borút Egyesület kérelme
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4. Támogatás kérése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
5. Közterületek tavaszi takarításának előkészítése



   Előadó: Simonné Vitányi Mónika
6. Nyári programok szervezése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
7. Gyermeknap előkészítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
8. Virágosítás megszervezése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
9. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések. 

Napirend

1. Az önkormányzat 2008. évi zárszámadása
    Előadó: Fábián Gusztáv alpolgármester

Simonné Vitányi Mónika
A legutóbbi testületi  ülésen kérdés volt,  hogy van-e egyáltalán határozat arról, hogy Deák 
Jánost bízzák meg a kataszter készítésével. Ezt most elhozta megmutatni, 4 igen szavazattal 
szavaztak róla. 

Fábián Gusztáv
A legutolsó testületi ülés óta annyi történt, hogy Deák Jánossal beszélt, ő készíti a katasztert. 
Néhány adat módosítását javasolta Deák Jánosnak. Megbeszélték, hogy amik földutak, azaz 
olyan típusú ingatlanok, amikre eleve már nem is volt meghatározva összeg, félreteszik. Kb. 
10 módosítást javasolt, ahol az eredeti bruttó ár helyett most egy magasabb ár szerepel, így a 
végeredmény is más. Ezek után elfogadásra javasolja a zárszámadást. 

Simonné Vitányi Mónika
Annyit szeretne hozzátenni, hogy a kataszterben szerepel a ravatalozó és a pálos kolostor. A 
pálos  kolostor  1958  óta  a  magyar  állam  tulajdona,  ezért  ki  kell  venni,  mert  nem  az 
önkormányzaté.  A  ravatalozó  a  katolikus  egyházé,  ezért  ezt  is  ki  kell  venni.  Ennek 
megfelelően változna a melléklet.  

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti  szavazásra teszi  fel  az önkormányzat  2008. évi  zárszámadásának elfogadását 
azzal a módosítással együtt, hogy a vagyonkataszterből kikerül a kolostorrom és a ravatalozó 
épülete, mivel az nem önkormányzati tulajdon.  

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
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Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az  önkormányzat  2008.  évi  zárszámadásról  szóló  rendelettervezetet  a  módosítással  együtt 
elfogadja, és megalkotja alábbi rendeletét: 

4/2009.(V.04.) sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  2008.  évi  zárszámadásáról  az  ülésen 
elfogadott  módosítással  együtt  harmadik  olvasatban 
rendeletet alkot. 
A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi. 
Utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a rendelet helyben 
szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal

2. Balatoni közmunkaprogramban részvétel
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Mátraházi Zsuzsanna
A múltkor  az  út  a  munkához  programról  beszéltek,  valamint  megbeszélték  a  Probió  Kft. 
ajánlatát.  Az  út  a  munkához  programból  kiderült,  hogy  két  ember  érdekelt  a  dologban, 
legalábbis a statisztikából, amit megkaptak, ez derült ki. Utána két emberre tervezik a Probiót 
is. Kérdése, hogy kiről van szó, mert ahogy számolgatta, nincs is meg az a plusz két ember. 

Simonné Vitányi Mónika
A Probió Zrt-nél nem kell, hogy kimerítse a munkanélküli segélyt, már a munkanélkülisége 
alatt fel lehet venni dolgozni, míg az út a munkához program esetén, csak azok az emberek 
foglalkoztathatók, akiknek lejárt a munkanélküliük, az álláskeresési segélyt sem kapják. Van, 
akinek május végén, illetve valamikor júniusban jár le a segélye,  ezért,  hogy minél előbb 
foglalkoztathassák őket, felveszik a Probió-programba. 

Mátraházi Zsuzsanna
Kik ezek az emberek és mit csinálnának? 

Simonné Vitányi Mónika
Bognár József és Kovács Istvánné. Kovács Istvánné takarítja a vendégházat, a könyvtárat, a 
számítógéptermet,  illetve  felügyel  a könyvtárban és a számítógépteremben.  Bognár  József 
pedig füvet nyírna Steiner Zoltánnal együtt. Erről a három emberről tudnak. 

Fábián Gusztáv
Beszéljenek a határozati javaslatról, mert az egy elég rejtélyes típusú határozat. Milyen összeg 
ez?

Dr. Verbovszki Valéria
Azért így készült, mivel a konzorciumi szerződés mellékletében az szerepel, hogy az összes 
létszám Kővágóörs-Salföld tekintetében 5.32. Két fő Salföldről, két fő Kővágóörsről. Azért 
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5.32 az összlétszám, mert az összes településen kívül még két főt alkalmaznak, és őket is be 
kell venni. 

Simonné Vitányi Mónika
A  Probiós  foglalkoztatás  azoknak  szól,  akik  nem  férnek  bele  a  közfoglalkoztatásba. 
Kővágóörsre, illetve Salföldre két-két embert lehet felvenni, de a térségbe még felvesznek két 
plusz embert, aki az összes többi embert ellenőrzi. Ezt a két embert is bele kell venni minden 
egyes község összlétszámába, így jön ki összesen Kővágóörs-Salföld tekintetében az 5.32 fő. 

Mátraházi Zsuzsanna
A felügyelő itt ki lesz?

Simonné Vitányi Mónika
Nem tudja, a felügyelőket a Probió veszi fel. 

Dr. Verbovszki Valéria
Salföldnek a két ember 443.504 forintot jelent. Ebből az önrész 185.653 forint, míg az előleg 
257.851  forint.  Ebből  a  program  végén  az  elszámoláskor  257.851  forintot  azonban 
visszakapnak, így a két ember foglalkoztatása a hat hónapra az önkormányzatnak 185.653 
forintjába kerül. 

Fábián Gusztáv
A költségvetésben ez hol szerepel? 

Simonné Vitányi Mónika
A bérekben szerepeltették már ezt az összeget. 

Fábián Gusztáv
Azt nem érti, hogy miért kell nekik ezt az összeget Kővágóörs számlájára utalni?

Dr. Verbovszki Valéria
Azért, mert közösen pályázik a két község, és Kővágóörs fogja átutalni az egész összeget. 

Fábián Gusztáv
A  határozatban  nem  szerepel,  hogy  a  két  község  közösen  pályázik,  ezért  volt  számára 
érthetetlen,  hogy  Salföldnek  miért  is  kellene  pénzt  utalnia  Kővágóörsnek.  Kéri,  hogy 
módosítsák ennek megfelelően a határozati javaslatot. Így lenne tiszta és világos. 

Dr. Verbovszki Valéria
Javasolja  a  következő  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-
testülete  a  Szociális  és  Munkaügyi  Minisztérium  2009/7.  pályázatán  Kővágóörs  Község 
Önkormányzatával  közösen  részt  vesz.   A  konzorciális  szerződésben  foglaltak  alapján  a 
részvételhez  szükséges  önrészt  és  az  egy  havi  támogatást,  443.504  Ft-ot  a  2009.  évi 
költségvetése terhére biztosítja  és azt Kővágóörs Község Önkormányzata  részére átutalja, 
mivel  az  összeget  Kővágóörs  utalja  tovább.  A képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert, 
hogy az összeg átutalásáról gondoskodjon. Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
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Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendbe felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. 

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

30/2009.(IV.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Szociális  és  Munkaügyi  Minisztérium 2009/7.  pályázatán 
Kővágóörs Község Önkormányzatával közösen részt vesz. 
A  konzorciális  szerződésben  foglaltak  alapján  a 
részvételhez szükséges önrészt és az egy havi támogatást, 
443.504 Ft-ot a 2009. évi költségvetése terhére biztosítja és 
azt  Kővágóörs  Község  Önkormányzata  részére  átutalja, 
mivel az összeget Kővágóörs utalja tovább. 

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  az 
összeg átutalásáról gondoskodjon.

Felelős: polgármester
    Határidő: azonnal

3. Badacsonyi Borvidéki Borút Egyesület kérelme
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Mátraházi Zsuzsanna
Az első gondja, hogy nem tudja, hol kívánják elhelyezni a táblákat. 

Simonné Vitányi Mónika
Az egyik a Kossuth utcában lenne, a másik a major mellett.  Ez pénzükbe nem kerülne. A 
kérés  csak  annyi,  hogy  amikor  kihelyezik  a  táblákat,  a  közmunkásokat  bocsássák 
rendelkezésükre. 

Fábián Gusztáv
Szerinte ez egy elég jó térkép. A major elé lehet tenni. Nyilván olyan helyre akarják rakni, 
ahol mind a két fele látszódik. A Kossuth utcában már nehezebb egy ilyen tábla elhelyezése. 
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Simonné Vitányi Mónika
A kút  környékén  már  amúgy is  van  egy tájékoztató  tábla,  arra  gondolt,  hogy ezt  is  oda 
helyezhetnék.  Ha most nem tudnak megegyezni  abban, hogy hol legyen,  akkor döntsenek 
arról, hogy engedélyezik-e a táblák kihelyezését, és az ülés után megnézhetik közösen, hogy 
hol lenne jó helyen. 

Raffay Béla
A kereszttel szemben, az út másik oldalán, nem lenne jó helyen? 

Simonné Vitányi Mónika
Az  is  jó  hely.  Most  hozzanak  egy  olyan  határozatot,  hogy  engedélyezik  a  két  térkép 
kihelyezését, aztán majd a levélben megírják, hogy hova helyezhetik ki. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
hozzájárul  ahhoz,  hogy  a  Badacsonyi  Borvidéki  Borút  Egyesület  2  db  tartóoszlopot 
helyezzen  el  a  község  területén.  A  Képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  az  Egyesületnek  küldje  meg  és  tájékoztassa,  hogy  a  pontos  helyet  közösen 
jelöljék ki.  Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

31/2009.(IV.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
hozzájárul  ahhoz,  hogy  a  Badacsonyi  Borvidéki  Borút 
Egyesület  2  db  tartóoszlopot  helyezzen  el  a  község 
területén.
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A  Képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot az Egyesületnek küldje meg és tájékoztassa, 
hogy a pontos helyet közösen jelöljék ki.

   Felelős: polgármester
      Határidő: azonnal

4. Támogatás kérése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Várja a véleményeket.

Raffay Béla
Ő is egy ehhez hasonló alapítvány elnöke, a Veszprém Megye Kultúrájáért Alapítványé. Az a 
helyzet,  hogy  a  Megyei  Önkormányzat  elvett  10  alapítványtól  50  millió  forintot,  és  egy 
újságnak adta  azzal,  hogy négy-öt  oldalon beszámolnak a  Megyei  Közgyűlés  munkájáról. 
Most az alapítványok pénz nélkül maradtak, hiszen csak a Megyei Önkormányzat támogatta 
őket. Ő, mint alapítványi elnök inkább cégekhez fordul majd támogatásért. Nem támogatja a 
kérést. 

Mátraházi Zsuzsanna
Annyi váratlan kiadásuk van, hogy jobb lenne, ha inkább tartalékolnának. 

Fábián Gusztáv
Nem tudja támogatni a kérést. 

Simonné Vitányi Mónika
Erről nem hoznak határozatot. 

5. Közterületek tavaszi takarításának előkészítése
   Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
Kb. három hete volt itt a Gázló Egyesülettől két fiatal, akik kérték – véleménye szerint az 
utolsó pillanatban - hogy segítsenek nekik takarítani.  Annyit  mondtak,  hogy összeszedik a 
szemetet, de kérik, hogy amit összeszedtek, vigyék át nekik a gyűjtőhelyre. Mondta, hogy jó 
lett volna, ha ezt előre tudja, mert az utolsó pillanatban megszervezni ezt, nagyon nehéz. Őt a 
takarítás előtti nap estéjén keresték fel. Ezért véleménye szerint tényleg nem volt rá idő. Azt 
válaszolta nekik, hogy inkább megoldják maguk. Kérdése, hogy mit gondolnak erről. Nem 
kifejezetten  közterületet  kellene  takarítani,  mivel  véleménye  szerint  azok rendben vannak, 
hanem biztos lehet találni olyan területet, amit jó lenne kitakarítani.

Fábián Gusztáv
A Gázló Egyesület két tagja kereste meg azzal, hogy segítsen a szemét átszállításában. Négy 
nagy zsák szemetet  szedtek össze,  amit  aztán a  gyűjtő  helyre  elszállított,  és megköszönte 
Salföld község nevében a szemétszedést. 
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Simonné Vitányi Mónika
Akkor mi legyen? Szervezzenek szemétszedést?

Mátraházi Zsuzsanna
Hol tudnák ezt a területet kijelölni? 

Kovács István
A  vadásztársaság,  aminek  a  tagja,  próbálja  minden  nap  összeszedni  a  szemetet.  Ahol 
jelentősen mutatkozik, a kolostorhoz tartozó út, illetve a kőtenger két széle. Sajnos eldobálják 
az ásványvizes palackokat, a csokis papírokat. A temető mögötti részen is van egy ilyen rész. 

Simonné Vitányi Mónika
Gondolkozzanak el ezen, és egy hét múlva megbeszélik. 

6. Nyári programok szervezése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Eddig  minden  évben  megrendezték  a  gyereknapot,  falunapot,  Káli-napot,  főzőversenyt. 
Kérdés, hogy legyenek-e ezek a programok, ha legyenek, akkor mikor, és felelősöket kellene 
keresni  hozzá,  illetve  pályázatokat.  Úgy gondolja,  hogy mindegyik  programot  szervezzék 
meg. A gyereknaphoz egy olyan ötlet merült fel, hogy április 30-án májusfát állítanának a 
község leányainak, amit a gyereknapon este kitáncolhatnának. Az esti programot a helybeli 
fiatalok meg tudnák oldani. Jó dolognak tartja a májusfa-állítást. A gyereknaphoz még egy 
program lenne.  Kezdjék  azzal,  hogy  egyetértenek-e  azzal,  hogy  mind  a  négy  programot 
megtartsák idén is.

Mátraházi Zsuzsanna
Legyenek.

Fábián Gusztáv
Legyenek, de annyit tud mondani, hogy a falunap úgy jó, ahogy van, azaz egy ebéd az orvosi 
rendelő kertjében. Véleménye szerint még néptánc csoportot sem kell hívni, mert általában 
elég kommersz programok, és nagy élvezetet nem nyújt. Az őszi ún. főzőverseny szervezését 
tudja vállalni,  amihez semmilyen anyagi  támogatás  nem kell.  Pontos időt  azért  nem tudja 
meghatározni, mert jó időnek kell lennie ősszel. Mondják azt, hogy szeptember vége-október 
eleje. Jó ötletnek tartja a gyereknapi májusfaállítást is. A Káli-napra a tavalyinál többet nem 
kellene szervezni,  ahhoz hasonló legyen.  Nem kell  monumentális  napokat  szervezni,  mert 
maguk közt vannak, kevesen vannak. 

Simonné Vitányi Mónika
A gyereknapot  szívesen elvállalja,  az önkormányzattól  pénzt nem kér, megoldja máshogy. 
Ugyanez  a  helyzet  a  falunappal.  Nem önkormányzati  pénzből  kívánja  megoldani,  hanem 
keres hozzá pályázatot. Annyi kérése viszont van, hogy a Káli-napot, illetve a főzőversenyt  
képviselő-társai  vállalják  át.  A  Káli-nappal  kapcsolatban  annyit  szeretne  mondani,  hogy 
tavaly  az  idősebb  művészeknek  adtak  teret,  és  akkor  megígérték,  hogy  idén  a  fiatal 
művészekre fordítják a figyelmet. A kérése tehát, hogy ha elvállalják képviselő-társai a Káli-
nap szervezését, ezt ne hagyják figyelmen kívül. 

Fábián Gusztáv
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Ezt egy jó koncepciónak tartja. 

Simonné Vitányi Mónika
Akkor már csak az időpontokat kell megbeszélni. Gyereknapot pünkösdre rakná, május 30-ra, 
ennek a szervezését vállalja. A falunap július 25-én vagy július 18-án lenne, ez attól függ, 
hogy a zenekar mikor ér rá. Ennek a szervezését is vállalja. A Káli-napot augusztus 15-én 
rendeznék meg. A főzőverseny idejeként megegyezhetnek október 3-ban? 

Fábián Gusztáv
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
A Káli-nap szervezéséhez beírhatja két képviselő társát?

Mátraházi Zsuzsanna
Véleménye szerint ki-kit ismer, hozzák össze úgy.

Simonné Vitányi Mónika
Felelősként be kell írnia valakit. Beírhatja Mátraházi Zsuzsannát?

Mátraházi Zsuzsanna
Igen, persze.

Fábián Gusztáv
Segít képviselő-társának. 

7. Gyermeknap előkészítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Mivel a gyermeknap előkészítését az előző napirendnél megbeszélték, erről nem kíván többet 
mondani. 

8. Virágosítás megszervezése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
A muskátlik 350-400 forintos árért vannak, úgy gondolja, hogy venni kellene. Most kellene 
erre egy pénzösszeget megállapítani. 20.000 forintot gondolt.

Fábián Gusztáv
Tudja javasolni a 20.000 Ft-ot, az bőven elég lesz. 

9. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések. 

Fábián Gusztáv
Az  önkormányzat  közcélú  munkásai  segítségével  magánterületen  kerítés  épül,  szólt  a 
tulajdonosnak, hogy felrakják a kerítést, hogy ne érje váratlanul. A tulajdonos nem mondott 
nemet. Csak azért szólt, hogy ha esetleg kérdezik, akkor tudjanak róla.
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Mátraházi Zsuzsanna
A kerékpár út kapcsán szeretné elmondani, hogy most kellett volna találkoznia a polgármester 
úrral, de elkerülték egymást. Most ülés után megint felhívja, és össze tudnak talán futni ebben 
az ügyben. Azt mondta, hogy a nyomvonalat kellene megnézni, mert ők voltak az egyedüliek, 
akik nem egyeztek bele. A kérdése az lenne, hogy mi a salföldi testület véleménye. 

Simonné Vitányi Mónika
Tehát  a  tervekkel  kapcsolatban  semmire  nem  jutott.  Akkor  majd  következő  alkalommal 
beszélnek erről. A badacsonytomaji 2900 hrsz-ú ingatlant annak idején el akarták adni, de 
nem volt rá vevő. Most úgy néz ki, hogy a badacsonytomaji önkormányzat megvenné egyben, 
a tulajdonosoktól. Abban egyeztek meg, hogy senki nem fog külön alkudozni, hanem azonos 
m2 áron adják el. Mos egyelőre 1350 Ft/m2-es ár az, amit pl. Nemesvita el tudna fogadni, de 
lehet, hogy Badacsonytomaj fogad egy értékbecslőt, aki megnézi, hogy mennyit ér a terület. 

Fábián Gusztáv
Ezek szerint Badacsonytomaj még nem adott árajánlatot.

Simonné Vitányi Mónika
Nem. Összehívta a településeket, mert kíváncsi volt, hogy ki mennyiért adná el. Egyelőre itt 
tart a dolog. A Rákóczi utcai üres telkekhez áramot lehetne vezetni. A rendezési terve alapján 
földkábelen  lehet  bevezetni.  A megvilágítást  kell  megoldani,  mivel  az E.ON a földkábelt 
bevezeti,  a  kisfeszültséget  is  bevezeti.  Amit  az  önkormányzatnak  kellene  fizetni,  az  a 
lámpatestek, és az oszlopok. Úgy gondolja, hogy a telektulajdonosokkal fel kellene venni a 
kapcsolatot, mert véleménye szerint ebbe nekik is be kellene szállni. 

Fábián Gusztáv
Az áramszolgáltató árajánlatot adott?

Simonné Vitányi Mónika
Nem kerül pénzbe a kiépítés, csak az oszlopok, arra most kapnak árajánlatot. 

Fábián Gusztáv
Nemsokára tehát küldenek egy árajánlatot, hogy hány lámpatest kell abban az utcába, és hogy 
az mennyibe kerül.  Ezt az önkormányzatnak kell  fizetnie,  a tervezési díjjal együtt,  mert  a 
többit állják ők. Ha nem fizet az önkormányzat, akkor nem csinálják meg az egészet?

Simonné Vitányi Mónika
Igen,  ez  valószínű,  de  csütörtökön  lesz  egy  egyeztetés  ezzel  kapcsolatban,  úgyhogy 
valószínűleg többet tud majd a dologról.  Most csak tájékoztatni  szerette  volna a testületet 
arról, hogy van egy ilyen lehetőség.  Szeretné a testületet  arról tájékoztatni,  hogy múlt  hét 
kedden volt egy egyeztetés, amin Somogyi Győző, Fábián Gusztáv, Raffay Béla, a Venturi 
Kft-től Gál Zoltán,  és a K+F-től Cser József vett  részt.  Ezen az egyeztetésen többek közt 
elhangzott  az  is  Somogyi  Győzőtől,  hogy mindenképpen  az  egyedi  szennyvízcsatornázást 
tartaná jó megoldásnak, és mindenképpen azt gondolja, hogy itt csak ez lehet a cél. Felvette a 
szakhatóságokkal  a kapcsolatot,  és úgy néz ki,  hogy mivel  a Nemzeti  Park is  benyújtotta 
szándéknyilatkozatát két területen is, ezért úgy gondolja mindenki, hogy azok, akik egyedi 
szennyvíztisztítót akarnak, azok helyrajzi szám szerint nyújtsák be, hogy ki szeretne egyedi 
szennyvíztisztítót,  mert  azokat  ki  kell  venni  a  pályázatból.  Az  egyedi  szennyvíztisztítót 
akaróknak  pedig  garanciát  kell  vállalni  arra,  hogy  amire  az  önkormányzat  a  csatorna-
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beruházással  elkészül,  addigra  ők  is  befejezik  ezt  a  szennyvíztisztítójukat.  Így  annak  is 
megvan a lehetősége, aki egyedit akar, és annak is, aki csatornát. 

Mátraházi Zsuzsanna
A helyi törvény nem írja felül a magasabb szintű jogszabályt,  márpedig a Balaton törvény 
magasabb szintű jogszabály,  tehát helyi  döntés nem kötelezhet senkit  arra, hogy amikor a 
csatorna készül el, az egyeid szennyvíztisztítóknak is el kell készülniük. 

Fábián Gusztáv
Köszönik a tájékoztatást. Az a helyzet, hogy most elhangzott egy önkormányzati ülésen, ahol 
négyen  vannak.  A  polgármester  asszony  tudja,  hogy  rendkívül  sok  tájékoztatót  küld  az 
ingatlan-tulajdonosoknak. Ha ilyen tárgyalási forma van, és ez van, akkor ezt hivatalosan meg 
kell küldeni az ingatlantulajdonosoknak, hogy tudjanak róla. Az más kérdés, hogy ő, mint 
képviselő,  ugyanúgy  beszélhetnek  erről  a  helyi  ingatlantulajdonosokkal.  Ha  van  ilyen 
lehetőség - aminek ő személy szerint örül -, akkor minden ingatlantulajdonosnak meg kell 
adni ezt a lehetőséget. Hozzá kell tennie, hogy ezek szerint ez egy tárgyalási szakaszban van. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen,  ez  még  tárgyalási  szakaszban  van.  Annyit  szeretne  még  mondani,  hogy  az 
önkormányzat az egyedi szennyvíztisztítóra nem pályázhat, ezt mindenkinek a saját pénzéből 
kell állnia. 
Megköszöni a részvételt, és az ülést 16,20-kor bezárja. 

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
                          polgármester h. jegyző
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